
Menighedsrådsmøde i Sankt Stefans Sogn – Referat 

Den 27. september 2023 i Karmel, 1. sal 

Mødestart kl. 18.30 – Mødeslut kl. 21.00 
 

 

MR-medlemmer til stede:  Iben Andersen, Eva Plambeck Olsen, Laura Månsson, Ole Hansen, 

Charlotte Bak, Jacobo Ramirez Nuñez, Toril Steffensen, Jane Thyrring Stouenberg, Anne-Lise 

Hermansen, Thomas Høg Nørager 

 

MR-medlemmer afbud:  Bente Kongerslev, Pernille Østrem 

 

Øvrige til stede:  Kevin Edelvang (medarbejderrepræsentant), Arlette Gürtler (sekretær og 

referent) 

 

 

 

En times kirkesnak 

- Kirkesnakken blev henlagt til kirkerummet, hvor Eva præsenterede forslag til farveprøver og 

begrundede de overvejelser, der ligger bag. 

 

 

Punkter til beslutning 

 

1. Valg af ordstyrer, jf. forretningsordenens § 4, stk. 3. v/Iben 

Toril blev valgt som ordstyrer. Arlette er referent. 

 

2. Dagsorden: Kan dagsordenen godkendes? 

Dagsordenen blev godkendt 

Anders Gadegaard havde meldt afbud som oplægsholder til kirkesnakken, som i stedet 

blev dedikeret til den forestående maling af kirken. 

 

3. Kan referat fra MR-møde den 24. august 2023 godkendes? Bilag 3.1 

Referatet blev godkendt. 
 

4. Godkendelse af Revisionsprotokollat til årsregnskab 2022 samt revisionspåtegning. Bilag 

4.1 og 4.2. v/Iben og Eva. 

Eva gennemgik revisionsprotokollatet, som blev godkendt og efterfølgende underskrevet af 

formanden samt alle tilstedeværende menighedsrådsmedlemmer. 

Dernæst gennemgik Eva revisionspåtegningen, som ligeledes blev godkendt. 

 

5. Drøftelse af dagsordenens udformning v/Iben 

Nogle af medlemmerne værdsætter, at dagsordenen er kort og overskuelig. Andre mener, 

at det ikke gør noget, hvis den er lidt længere – når blot det ikke tager overhånd. Toril 

foreslår, at man ikke tvinger indholdet ind i dagsordenen, men uddyber det i bilag. 

Iben opsummerede, at der var stemning for, at vi prøver at sætte nogle flere ord på. 

  

 

 



 

 

Punkter til orientering 

 

6. Budget 2024 – Der er budgetmøde d. 11. oktober 2023 fra 18 til 21 i festsalen Karmel. Hvis 

du ønsker at deltage, så giv Iben en besked en uge før af hensyn til spisning. 

Ole og Thomas meldte sig til. 

Vores forslag til budget sendes til KAM (dvs. Kirkeadministrationen), som regner det 

igennem. Derefter mødes vi igen d. 14. november kl. 18 til 20 i festsalen til anden og sidste 

budgetgennemgang. 

Hvis man kommer på aktiviteter eller andet, som vi skal sætte penge af til, så skriv det til 

Iben. 

Budgettet sættes også på dagsordenen til menighedsrådsmødet i oktober. 

  

7. Orientering om provstesynet d. 4. september 2023 v/Eva. 

Der afholdes provstesyn hvert 3. år. Eva fortalte om den meget grundige gennemgang i 

kirken, Karmel og i begge præsteboliger. Det blev bemærket, at der generelt er mere 

ordentligt og ryddeligt. Der er en række mindre sager, vi skal have klaret. Vi har nogle 

mindre el-arbejder foran os. Der er nogle sætningsskader i murværket i kirke og 

præstebolig 1, der skal ordnes. I præsteboligerne er der nogle udfordringer: Bl.a. er 

badeværelset i præstebolig 1 koldt. Disponeringen af rum i præstebolig 2 er upraktisk. 

 
8. Orientering fra budgetsamrådet d. 5. september 2023. v/Eva. Bilag 8.1 og 8.2 

Den nye økonomilov, der omtales i bilag 8.1 sætter vi fokus på ved næste 

menighedsrådsmøde, hvor Kevin kommer med et oplæg til kirkesnak om økonomiloven 

Vedr. den grønne omstilling, der endvidere omtales i bilag 8.1 samarbejder Eva med 

kirketjener Sara om en lettere sortering af affald. Vi har udskiftet gamle lamper med LED-

lyskilder, og i kirkehaven er der anlagt ”Vild med vilje-bed”.  

Der efterspurgtes en oversigt over, hvor er vi grønne, og hvor vi vil være grønne. 

Bilag 8.2 viser anlægsfordelingen 2024 i provstiet, hvor vi har fået tildelt kr.1.639.400, som 

dækker udskiftning af dele af pulpitur-gulvet samt anden istandsættelse. 

Der skal være valg til provstiudvalget d. 2. oktober, og Laura er opstillet og valgbar. 

Laura fremhævede, at den tur til provstiets kirker som PU holder i februar er vigtig, da 

udvalget ved selvsyn kan konstatere, hvor der er fejl og mangler i forhold til de ansøgninger 

der er indkommet i forbindelse med anlægsønsker 

 

9. Orientering fra kirkeværgen v/Eva 

Vi har jo ved selvsyn besigtiget kirken i starten af mødet. Herudover orienterede Eva om, at 

der er blevet malet i garderoberummet ved siden af festsalen. 

Kirken er klar til brug til Bach Friday d. 24/11-23. 

 
10. Orientering fra kontaktpersonen v/Iben 

Vi har fået Sara tilbage efter at hun har været på orlov. Samtidig har vi sagt farvel til 

kirketjener Hannah samt til Finn Dyrhagen. Og så har sagt goddag til minikor-leder Maria. 

Vi afholder ingen babysalmesang p.t, men babygudstjenester, som Nanna står for. Sara er 

tilmeldt 1. modul af kirketjeneruddannelsen. 

Derudover har vi afholdt det årlige medarbejdermøde, hvor Kevin blev genvalgt som 

medarbejderrepræsentant. Vi har sat gang i en APV, og der afholdes MUS-samtaler den 6. 

oktober. 



Personalehåndbogen skal opdateres, og der er nedsat et udvalg til formålet, bestående af 

Kevin, Rasmus, Stine og Iben. 

Kevin orienterede om, at kirkekoret går ind i en midlertidig omstruktureringsfase, fordi vores 

sopran Charlotte går barsel. I hendes sted er der ansat en anden sopran, Sibylle Glosted. 

Vores alt, Nanna, ønsker mere tid hver anden søndag, hvorfor vi har ansat Line Juul 

Andersen, der fremover kommer hver anden søndag og synger alt.   

Folkekirkens store, landsdækkende arbejdsmiljøundersøgelse er i gang. Det bliver 

spændende at se, hvad der kommer ud af det. 

 
11. Orientering om nyhedsbrevet fra Folkekirkens Intranet, hvor man kan udvælge specifikt de 

emner, som man helst vil orienteres om. Tilmelding til nyhedsbrevet kan ske via et link, som 

Arlette fremsender pr. mail sammen med referatet. 

https://fit.peytzmail.com/nyhedsbreve 

 
12. Aktiviteter v/Thomas 

Thomas fortalte om et succesfuldt Høstmarked med en flot gudstjeneste, et flot høstmarked 

og et flot vejr til bilfri søndag. I alt lød indtjeningen på kr. 13.307,50 (dvs. både MobilePay 

og kontanter). 

Bachs samlede orgelværker er blevet fremført i kirken af Søren Johannsen i uge 38 for at 

markere, at Stefanskirkens orgel fylder 40 år. 

Eva fortalte begejstret om orgelet, der blev fejret i lørdags d. 23. september. Det var 

fantastisk. En super god afslutning på en flot musik-uge.  

Konfirmandsæson er startet med 2 hold, ligesom Torsdagsrundstykker også er godt I gang.  

På grund af malingen af kirken bliver årets Kim Larsen-arrangement ændret til et talk-show-

foredrag v/Thomas mandag d. 23. oktober fra 19 til 21 i festsalen, hvor vi fejrer Kim 

Larsens fødselsdag 

Allehelgens gudstjenesten afholdes også i år, denne gang i festsalen, og det er den 5. 

november kl. 19.00 

Den næste studiekreds starter i januar 2024. Det er omtalt på FaceBook og nu også på 

hjemmesiden. 

Bach Friday bliver det første arrangement efter at kirken er blevet malet. Det er fredag d. 

24. november 2023 

Julebazaren finder i år sted lørdag d. 9. december 2023. 

Og der bliver også jul i Stefanskirken igen i år. Gudstjenestetidspunkterne for 

natgudstjenesterne bliver rykket en frem. Gudstjenesterne den 24. december finder således 

sted kl. 13, 15 og kl. 23, mens nytårsgudstjenesten bliver rykket til kl. 15.00. 

Thomas nævnte også Ramadanmiddagen og efter en kort drøftelse blev rådet enig om at 

sætte punktet på dagsorden til et kommende MR-møde. 

Kevin fortalte om Grundtvigs Saloner, som har været holdt et par gange efterhånden. Det 

er en tredelt aften med andagt, middag og foredrag. Der er tilmelding til spisningen, som er 

gratis. Det er åbenbart ikke forpligtende nok, for folk møder ikke op. Der har været tre 

aftener indtil nu med under 10 deltagere. Måske har vi ikke fundet den rigtige form. Alle 

input og ideer til alternative måder at gøre det på modtages gerne. 

 

13. Eventuelt: 

- Ole ønsker et beslutningspunkt på dagsordenen næste gang ”Støtte til forfulgte, 

religiøse mindretal”. 

https://fit.peytzmail.com/nyhedsbreve


- Arlette fortalte, at der planlægges ”Drop in dåb” i Stefanskirken lørdag d. 13. april 2024. 

Sæt kryds i kalenderen allerede nu, da der gerne må være mange ”dåbsværter” til 

stede, som kan byde folk velkommen etc. 

- Iben orienterede om, at vi i løbet af sommeren 2024 får endelig besked om, hvorvidt 

Dronningen kan komme enten den 1. eller 2. søndag i advent 2024.  

- Biskoppen har takket ja til deltagelse i festgudstjenesten i anledning af 150-års jubilæet 

i december 2024.  

- Toril er glad for at komme ”hjem” til Stefanskirken oven på en sommer i Nykøbing.  

- Toril oplyste, at man kan gense Mette Christine Juul i Peter Lund Madsens serie: 

”Historien om Menneskehjernen” på DR1. Det er episode 7 med titlen ”Ondskab”. 

 

 

Kommende FU-møder t.o.m. juni 2024: 

10/10, 14/11, 10/1, 6/2, 6/3, 10/4, 7/5, 6/6 

 

Kommende MR-møder t.o.m. juni 2024: 

24/10, 29/11, 24/1, 20/2, 21/3, 24/4, 21/5, 20/6 

 

  

Referent: Arlette Gürtler 

 


